
Frivillig vildtplejerådgivning 

 

Det seneste års arbejde i vildtplejens tegn, har været præget af spørgsmål på mail eller sms. 

Der har ikke som tidligere været bud efter, at komme ud på terrænet og komme med gode råd. 

Mange spørgsmål går på : hvad gør vi for at holde på vores fasaner? Samt hvad må vi gøre på dette 

areal? Hvad skal jeg plante? ting vi klarer på tlf. eller mail. Spørgsmål om fasanerne kan være 

sværere at give svar på generelt, ofte er det manglende god biotop, der måske har mangler i form 

af dække og læ. 

Et godt råd for at hjælpe markvildtet rigtig godt, er at få gjort lidt ved regulering af krager og ræve 

på terrænet.  

Kragerne er dem de fleste får gjort alt for lidt ved. Det kræver god tålmodighed og erfaring at have 

heldet med sig. Når det lykkedes er det spændende jagt og det vil kunne ses på bestanden af fugle 

på terrænet. En fasanredde er hurtigt tømt for æg når et kragepar først har fundet den. Mim 

anbefaling er at gør en indsats på de fugle det vil lønne sig mange gange.  

Brug endelig vildtplejerådgiveren hvis i har spørgsmål.  

God fornøjelse derude. 

Kim Broholm 


